
Zapisnik sa sastanka održanog dana 07. ožujka 2012. godine s predstavnicima udruge 

ILCO 

i ministrom zdravlja pof. dr. sc. Rajkom Ostojićem, dr. med. 

 

Dana 0.7. veljače 2012. godine s početkom u 11:00 sati ministar zdravlja prof. dr. sc. Rajko 

Ostojić, dr. med. održao je sastanak s predstavnicima udruge ILCO pacijenata prema ranije 

dogovorenom terminu i zadanim temama. 

 

Sastanku su prisustvovali: 

- gđa. Višnja Družak, predsjednica Saveza ILCO Hrvatske 

- g. Ivan Kovačić, predsjednik udruge ILCO Varaždin 

- gđa. Marijana Kruljac, predsjednica udruge ILCO Nova Gradiška 

- gđa. Nikolina Grospić Živčić, med.sestra, volonterka udruge ILCO Karlovac 

- g. Vuk Stjepan, udruga ILCO Varaždin 

- gđica Katarina Družak, kći predsjednice, volonterka, 

 

Isto tako sastanku su prisustvovali: 

-  mr. sc. Marijan Cesarik, dr. med., zamjenik ministra zdravlja i predsjednik Upravnog vijeća 

Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje,  

- prim. Siniša Varga, dr. med. Dent. Tajnik ministarstva zdravlja i v.d. ravnatelja Hrvatskog 

zavoda za zdravstveno osiguranje.,  

- Velibor Drakulić, dr. med., tajnik kabineta ministra.,  

- Tihomira Ivanda, dr. dent. Med., načelnica Službe za međunarodnu suradnju i informiranje., 

- dr.sc. Valerija Stamenić, načelnica Odjela javnog zdravstva i 

-Branka Grantverger, mag.pharm. viši stručni savjetnik Odjela za lijekove i medicinske 

proizvode 

 

Ministar je pozdravio prisutne te izvijestio da su  tijeku poslovi vezani uz obilježavanje 

Svjetskog dana bubrega koji je sutra, 08. ožujka. 

Gđa Družak, Karlovčanka, pohvalila je akciju i naziv „U susret bolesniku“ u ime 5.300 stoma 

bolesnika organiziranih u 11 (jedanaest) udruga diljem Republike Hrvatske. I sama je 

operirana pred 10 godina. Navodi da je od tada do danas vidljiv velik napredak u liječenju, 

njezi bolesnika i medicinskim pomagalima za kolostomu, ureostomu i ileostomu. Smatra, 

međutim,  da novi Pravilnik o ortopedskim pomagalima (s primjenom od 1. veljače 2012.g ) 

znači korak unatrag za bolesnike jer je onemogućena dosadašnja praksa distribucije stoma 

pomagala na kućnu adresu. 

Prof.dr.sc. Ostojić navodi da se zato i oganiziraju sastanci sa predstavnicima udruga i 

pacijenata kako bi se lakše uklonile nepravilnosti i u direktnom kontaktu iznašla najbolja 

rješenja. 

Mr.sc. Cesarik i prim. Varga će provjeriti zakonitosti vezane uz distribuciju stoma pomagala i 

postupiti po najoptimalnijem rješenju u dogovoru s predstavnicima pacijenata. 

Gđa. Nikolina Grospić Živčić, medicinska sestra u Općoj bolnici Karlovac navodi da educira 

stomiste i njihovu familiju ali je ponekad pre malo 10 dana postoperacijskog boravka u 

bolnici pa predlaže enterostomalne patronažne sestre – stomaterapeute koji bi na terenu 

nastavili edukaciju i pomagali pacijentima sa stomom, sve to sada rade članovi udruga. 

Ministar  podržava ideju stomaterapeuta, ali ne i dulji postoperacijski boravak u bolnici. 

Gosp.Kovačić koji je operiran prije 27 godina hvali sadašnji sustav osim u nekim slučajevima 

teškog obiteljskog stanja ili novooperiranih starijih pacijenata koji su na kemoterapiji. 

Gđa Družak pita da li će 80 %-tni invalidi biti oslobođeni plaćanja participacije? 

Ministar: do daljnjega NE, kao što je rečeno u predizborno vrijeme. 



Gdin. Vuk pita da li bi se moglo, slično kao i u slučaju lijekova, preuzimati ortopedsko 

pomagalo bilo na kojoj adresi u RH, ovisno o trenutnom boravištu pacijenta? 

Prim. Varga će takvu mogućnost provjeriti, sukladno važećim zakonima i propisima.  

Gđa Marijana Kruljac navodi da je praktičan problem bio u većoj količini alternih pločica i 

manjoj količini vrećica  ali da je to riješeno odvojenim pakiranjem. Trenutno je problem u 

vrsti vrećica (zatvorene, otvorene, s ispustom, bez ispusta, s filterom) koje se dobivaju 

kvartalno na doznake. Pacijenti traže mogućnost kombiniranog dobivanja različitih vrećica a 

ne samo jedan tip u istoj visini iznosa koji je i sada važeći. Udruge će i nadalje educirati nove 

pacijente i na terenu svjedočiti o potrebitosti što bolje komunikacije s izabranim liječnikom. 

Ministar, zamjenik ministra i tajnik razmišljaju ima li prostora za uštede „okrupnjenjem“ 

nabave, obzirom da pacijenti kažu da imaju i više nego dovoljno pomagala koje dobiju na 

doznake. 

Ministar pita da li pacijenti preferiraju neke proizvođače? 

Svi: NE. Proizvođači (Stoma medical i Coloplast) imaju vrlo dobre proizvode. 

Ministar se nada da će broj stomista ubuduće opadati ali da će Udruge i nadalje raditi na nivou 

koji su dosegli sada. 

Gđa Družak podsjeća na akciju Plava vrpca (cvijet perunike) koja se s nejednakom 

uspješnošću provodi od 2008. godine svake zadnje subote u svibnju stoga bi smatrala za 

potrebno veće zalaganje Hrvatske lige. 

Ministar:  dr. Drakulić će stupiti u vezu s dr. Eljugom i organizirati zajednički sastanak na tu 

temu. 

Ministar podsjeća da bi bilo korisno iznaći javnu osobu koja je stomist i koja bi to javno 

prezentirala te na taj način destigmatizirala bolest i senzibilizirala javnost. 

Svi: to je bolest o kojoj se jedva doma govori a u javnost nitko ne želi. 

Gosp. Kovačić: svojedobno je bila prisutna velika maketa debelog crijeva, vjerno izrađena, u 

koju se moglo ući i „vidjeti“ bolest. 

Ministar: Pokušat ćemo osigurati „Europa kolon“ kao naš prilog akciji 

Nacionalni program ranog otkrivanja raka debelog crijeva i nadalje je aktualan kao 

preventivni program.  

Uskoro kreće i Nacionalni program Ranog otkrivanja raka grlića maternice, besplatni Papa 

test. 

Također, razmišlja se preslikati u Hrvatsku skandinavski model naplate participacije: svaki 

lijek/medicinski proizvod/ortopedsko pomagalo koji se prvi puta u godini podiže u ljekarni se 

plaća, dok je svako slijedeće dobivanje lijeka/medicinskog proizvoda/ortopedskog pomagala 

u tekućoj godini besplatno za korisnika (dopunskog) zdravstvenog osiguranja. 

 

ZAKLJUČCI: 

1. Novim Pravilnikom onemogućena dosadašnja praksa distribucije stoma pomagala na 

kućnu adresu, traži se i mogućnost dostave na bilo koju adresu u RH gdje korisnik 

trenutno boravi; Mr.sc. Cesarik – Prim. Varga 

2. traži se kombinirano dobivanje različitih tipova vrećica na istu doznaku, Mr.sc. 

Cesarik – Prim. Varga 

3. Akcija Plavi cvijet u svibnju – dr. Drakulić-dr. Eljuga 

4. Europa kolon – dr. Drakulić 

5. Nacionalni program - preventiva 

 

Sastanak je završen u 12,10. 

 

     Zapisnik pripremila:                                                             Zapisnik odobrila:  

    Branka Grantverger, mag.pharm.                                         Tihomira Ivanda, dr. med.dent. 



 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


